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Editorial
SALUTACIÓ

Hom es pot preguntar el perquè de la present revista que 
teniu a les mans. En l’inici de la dècada dels vuitanta, un grup 
de gent intentem de donar vida a una tasca que ha romàs buida 
en l’àmbit dels barris dels entorns de. Sarrià i Pont Major; la 
informació local. Volem donar a la nostra i vostra revista, un 
contingut, un ventall de possibilitats informatives i crítiques a 
l’abast de tothom, creiem que ha de servir d’eina útil, d’òrgan 
d’expressió, d’exposició i reivindicació a tots els nivells. En defi
nitiva ha d’esdevenir, la nova revista, l’eina per copsar les im

pressions de la política local, la cultura, el treball de tots els que 
vivim i treballem en aquesta porció de territori municipal que 
ens és comú. És a dir, la revista ha de reflexar les tasques de les 
Associacions de Veïns, del Consell Municipal, de l’Esport, dels 
Centres Parroquials, etc.

Ens agradaria també que el nou nat òrgan d’expressió fos 

accessible a tothom i en el qual les entitats i la gent hi pogués 
dir la seva.

No ens hem proposat una tasca fàcil; no ens serà pas fàcil 
d’acontentar tothom i menys en un terme tan vilment esquarterat 

com el nostre. Amb bona voluntat nosaltres desitgem que la 
revista us sigui d’alguna utilitat, alhora que voldríem que la 
revista fos un veritable mitjà de comunicació, constituís també 

un veritable òrgan d’expressió i un lloc obert al diàleg o al debat. 
Voldríem  tam bé fer una crida a la participació i convidar a 
algunes entitats que per un convulsionat nombre de raons encara 
no es troben representades.

En definitiva lliurem una carta oberta a la unificació, i 
sincerament no volem caure en el parany de bandejar ningú, ja 

les nostres cirscumstàncies físiques ens en donen prou de malde
caps.

Esperem que la revista rebi una benvinguda sincera i agra
dable per tothom-, el nostre desig és acomplir una tasca potser un 
xic embardissada, la d’informar-vos.

Ben cordialment,
J. BRUGADA

Associació de Veins de Sarrià, “ El Poble”
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CONSELL MUNICIPAL

A v u i: Conselleria de Cultura i Urbanisme
Benvolguts Sarrianencs:

La sortida d'aquesta revista local és 
un pas fonamental pel que fa a la infor- 
nació. En aquest sentit el Consell Muni
cipal li donem el màxim suport.

Amb la sortida al carrer dels primers 
fulls informatius, referint-se a la composi
ció d'aquest Consell i les seves atribu
cions, la qual cosa es va fer pel Maig 
d'enguany, es cercava algun mitjà que 
periòdicament oferís informació a tots els 
véins.|

Aquest ressò es va manifestar en di
verses entitats i Associacions de véins, i 
en aquest àmbit obert és tal com ha que
dat la composició que farà possible la 
continuïtat d'aquesta revista.

En aquest sentit, doncs, el Consell 
Municipal hi col·labora com un organisme 
o entitat més i intentarem oferir-vos les 
realitats més urgents i alhora la nostra 
prospectiva municipal.

Cal anunciar que potser paral·lela
ment alguna vegada des del Consell ofe
rirem informació des d'altres mitjans pro
pis.

El ventall d 'entita ts locals és prou 
ampli com perquè hi surti tota la proble
màtica actual d'aquest poble, i personal
ment n'estic molt convençut de la seva 
bona utilització, bàsicament per dos mo
tius:

En primer lloc crec que la informació 
és el pas previ a totes les coses. Tots ho 
fem moltes vegades d'opinar sense tenir 
massa fonaments de la cosa. La cultura 
que ens han imposat anava per aquest in
dret.

També cal dir que les falses interpre
tacions solen provenir d'una inadequada 
informació.

En segon lloc, i més important enca
ra penso que el desenvolupament d'un 
poble ha de tenir molt en compte la pro
gressiva culturització. Les resolucions 
tècniques, les respostes polítiques... han

d'anar en consonància amb la conscièn- 
ciació de les persones, sinó malmetem 
avenços.

Des d'aquestes pàgines podreu asse- 
bentar-vos dels nostres propòsits, del 
nostre programa, de les coses que es fan, 
dels actes als que hi sou convidats...

No em pertoca ara fer un balanç de 
les coses engegades pel poble |que esti
guin en aquesta línia, pero sí m'agradaria 
fer referència de la sèrie de xerrades que 
hem començat i que es van dedicar sobre 
l'eduació de l'infant. Vam fer: "Què és un 
nen?" pel Dr. Jubert, amb una assistèn
cia encoratjadora, i "Creixement i Desen
volupament del nen", pel Dr. Campistol, 
amb una assistència minsa.

Hi haurà una continuació de temes. 
També farem reculls d'aspectes bàsics 
sobre educació i us els oferirem.

S'està preparant un mes cultural (pel 
febrer?, depèn de les eleccions al Parla
ment de Catalunya). S'oferirà un ventall 
ampli: la idea és que serveixi per obrir 
camins i inquietuts, que els grups de les 
Associacions puguin assumir.

La tasca no és senzilla. Espero de 
tothom un esforç.

En tot cas si hi ha aspectes que no 
els oferim prego ho feu arribar a les As
sociacions, i en la Comissió de Cultura ja 
ho debatrem.

Des d'aquest espai, doncs, oferim in
formació de les diverses Conselleries d'a
quest Consell Municipal. 'Avui comencem 
amb Urbanisme on s'hi englova esquemà
ticament la política a desenvolupar durant 
aquest any 1980.

Aprofito per reiterar la possibilitat 
d'assistència als plens d'aquest' Consell 
Municipal, ja que és obert a tothom  i 
recordar que el funcionament de les co
missions necessita de la participació de 
totes les entitats implicades.

Fins ara. A la vostra disposició:

QUIM RODRÍGUEZ I VIDAL
Conseller de Cultura



CONSELL MUNICIPAL

U R B A N ISM E: Realitats i Futur
LA POLITICA URBANÍSTICA DEL CONSELL MUNICIPAL
_________________________ _________________________________________________________ per JO A N  V ILA  *

* ...no és pas que el poble de Sarrià hagi 
canviat.

* U N A  GR AN  V O L U N T A T  DE CAN VI
Quan el mes de Maig va ser creat el Consell Munici

pal, Sarrià presentava una aspra realitat: manca de serveis, 
manca de directrius i manca de pressupost.

Avui, propaganda del Consell a part, no és pas el que 
el poble de Sarrià hagi canviat. No, encara no es poden 
constatar gaires canvis físics. Creiem, malgrat tot, sis me
sos de treball avalen, que hi ha hagut una evolució per 
primera vegada en la història recent de Sarrià: Una gran 
voluntat de canvi. En el cas que ens ocupa, una dedicada 
voluntat de fer política urbanística per primera vegada. 
Aquesta evolució en matèria d'urbanisme, així mateix com 
en cultura, sanitat i altres serveis, ens conduirà al cap de 
3 anys a un canvi notable de to t Sarrià, des de llur 
estructura mateixa fins a aspectes progressistes i avançats 
en certs serveis i aspectes socials, passant per omplir els 
mínims serveis. Això vol dir, urbanísticament, que aquest 
any 80 el nostre treball es farà resolent tots els proble
mes de clavagueres i aigua potable, aconseguint un millo
rament dels vials d'accés a zones difícils i per la planifica
ció definitiva de to t el poble. Els 3 anys següents, el 81, 
82 i 83 s'haurà de caracteritzar per esforços urbanístics 
(La Rasa, Vinyers, Firal II, Zona industrial), així mateix 
com pel desenvolupament d'altres serveis (cementiri nou, 
centre social al Pla dels Vinyers, centre social al casc 
antic, zona esportiva).

Breument, el programa d'actuació per l'any 80 és 
aquest:

* Dotació de serveis mínims: clavagueres La Rasa i 
Vinyers, aigua Vinyers i vials d'accés a La Rasa i Firal II.

* Política de consolidació del casc format: urbanit
zació dels Carrers Major, Carrilet, Petit, Del riu i carrer 
Central de La Rasa; pressió fiscal i tècnica per a la cons
trucció en solars de dins el casc antic.

* Planificació i projectació de l'actuació dels pro
pers 3 anys fins a on el pressupost ens ho permeti (Plans 
generals i parcials, modificació de la N-ll,...)

* Protecció d'elements característics: Grup Pauli 
Torras, Carrer Major i Carrilet i d'altres elements arquitec
tònics característics de Sarrià.

* Direcció i control del creixement urbanístic: atur 
de llicències de construcció a Vinyers, La Rasa i Pla de 
l'Horta fins a tenir planificació, control d'alçada a 2 pisos 
pel Carrer Major i control de la qualitat en l'edificació. 
Sempre te n in t com pte de no frenar la indústria  de la 

construcció.
* Col·laboració amb l'Ajuntament de St. Julià per 

aconseguir un pla urbanísticament homogeni; amb un re
corregut de l'autobús perifèric.

* Lluita contra l'especulació del sol augmentant les 
pressions per la construcció en solars urbanitzables; revi
sió de les contribucions i plusvàlues.

Les realitats que ens ajudaran a poder realitzar aques
ta actuació no són pas menys complexes:

* El pressupost de l'any 80: per primera vegada, el 
pressupost d'urbanisme sobrepassa els 13 milions de pes
setes.

* Creació d'un equip tècnic propi de Sarrià: lloguer 
d'un aparellador a temps fix (72 hores al mes).

* L 'e ficàcia i la rapidesa de les gestions: m illor 
organització administrativa.

* El respecte absolut de l'Ajuntament de Girona 
per tota la política i les gestions pertinents.

* La participació en la direcció de la política urba
nística per les 3 AAVV. a través de la comissió d'urba
nisme, i a l'abast de to thom , per les campanyes que 
s'organitzaran per discutir els Plans Parcials.

I això és tot per avui; en posteriors números desgra
narem de mica en mica aquesta política urbanística. El fi 
és d'aconseguir que tothom coneixi la v o lu n t a t  d e  c a n v i  

d e l p o b le  d e  S a r r ià .

*  Conseller d'Urbanisme de! Consell Municipal de Sarrià.

5



ASSOCIACIÓ DE VEINS DE SARRIÀ, "EL POBLE"

LA RASA UN BARRIO QUE LUCHA POR LA DECENCIA
----------------------- ---------------------------------------------------------------------------------— — POR: MATIES MARTÍ ¡ NICOLÁS PICHARDO

Como miembros de la Junta de T A S S 0 -  
CIACIÓ DE VEÍN S-CO M ISSIÓ  DE LA RASA” , y 
ante el inicio de la publicación de la presente 
Revista, vamos a exponerles a grandes rasgos-, 
los problemas que afectan a este barrio, y los 
frenos que de momento impiden su solución. 
Esperamos que este medio de comunicación 
sirva para facilitar información, a la vez que 
infunda un mayor espíritu de cooperación.

Ante todo, debemos resaltar que la actual 
Comisión de La Rasa, se formó en el verano 
pasado a raíz de la falta de representatividad 
de este barrio ante 'TAssociació de Velns de 
Sarria de Te r” , donde existen gran cantidad 
de socios aquí. A nuestro entender, la comuni
dad de vecinos de La Rasa debe tomar con
ciencia de las dificultades que presentarla el 
aislarse más de lo que estamos de Sarriá.

'L A  R A SA , se ha ido po
blando de una siembra de 
bloques de pisos en una 
zona carente por completo 
de un Plan de urbanización 
adecuado"

Desgraciadamente todos sabemos que las 
carreteras y la autovía que nos rodean, nos 
privan de unos accesos y salidas que por el 
número de personas que residimos aquí, son 
necesarios y de vital importancia. Si a todo 
ello añadimos la situación del Surtidor de 
gasolina, se hace más precaria la situación de 
inaccesibilidad en que nos encontramos. Ur
banísticamente, La Rasa se ha ido poblando 
de una "siem bra" de bloques de pisos en una 
zona c a re n te  por c o m p le to  de un p lan  de 
urbanización adecuado, que hoy por hoy toda
vía es inexistente. Geográficamente, el nordes
te está cerrado por la riera que da nombre al

barrio, la cual es un foco de contaminación y 
un nido de ratas. En la parte sureste tenemos 
la autovía y el surtidor de gasolina, la primera 
un continuo peligro ya que al tener que cru
zarla constantemente para los más imprescin
dibles servicios, significa accidentes en poten
cia qu e  p u e d e n  o c u rr ir ; el s e g u n d o  es el 
mayor "ha n d ica p" a la hora de entrar o salir 
del barrio: pues en innumerables ocasiones 
hay que "p e d ir permiso”  a los camiones que 
repostan o pernoctan.

La carencia de una Plan Parcial en este 
barrio, que delim ite los espacios dedicados a 
Zonas Verdes, Plazas, Calles, Instalaciones de
portivas -Campo de fútbol-, etc. es la principal 
traba con que nos encontramos a la hora de 
intentar solucionar los múltiples problemas 
existentes. Si a todo esto añadimos que el 
Plan Parcial está supeditado a la posible mo
dificación de la Autovía -N  II- por parte de 
Obras Públicas, nos hallamos con el mayor 
freno a la ejecución de aquel Plan.
Previsiones urbanísticas 
para el año 1980: 
-A L C A N TA R IL L A D O  GE
NERAL
-A L Q U ITR A N A D O  CALLE 
C EN TR A L
-A C C E S O S  C AR R ETER A 
de Banyoies

La Comisión de Urbanismo del Consell M u
nicipal de Sarriá, tiene previsto para el año 
1980 las siguientes actuaciones con respecto 
a La Rasa:

- Alcantarillado General
- Alquitranado calle central.
- Accesos por la Carretera de Banyoies.
Con motivo del estado en que se encuentra

el Bloque n.° 33 -el sótano completamente

inundado de aguas residuales-, esta Comisión 
se encargó de formular denuncia al Consell y 
a Sanidad, ante el peligro de infecciones y la 
inseguridad del edificio; informando a la Co
m unidad de Propietarios de las gestiones efec
tuadas, así como de las que les corresponde 
efectuar. El Ayuntamiento de Girona ha toma
do cartas en el asunto, ofreciendo sus servi
cios,-aparejador, bomberos, cuba-presionando 
al contratista para la inmediata ejecución de 
los trabajos de limpieza, asi como la revisión 
de los cimientos del edificio. Como conse
cuencia de ello, se descubrió la conexión del 
desagüe del citado bloque con el alcantarilla
do general, careciendo éste en toda la zona de 
los bloques Delgado de las correspondientes 
bocas de registro.

En el capitulo de Servicos Públicos se va 
a proceder de inmediato a la instalación del 
Alum brado Público en los sectores carentes 
del mismo. Esperamos que del presupuesto de 
la Comisión de Servicios Públicos del Consell 
M unicipal, podamos obtener señalizaciones, 
papeleras,...y material para la terminación de 
las casetas.

Las casetas del campo de fútbol, además 
del aspecto deportivo, pretenden servir para 
iniciar en este sector una serie de actividades 
socio-culturales, tales como clases para adul
tos, clases de catalán, cultura general -confe
rencias, reuniones,...- Desde estas líneas ha
cemos una llamada a la colaboración de todos 
los vecinos, para acabar definitivamente la 
citada obra. Asimismo los jóvenes dispondrían 
de un local de esparcimiento y recreo.

Ante estas perspectivas, y las dificultades 
que presenta la consecución de los objetivos 
propuestos, creemos que la indiferencia y la 
insolidaridad de todos los vecinos del barrio, 
no es la forma más idónea de conseguirlo.
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Í O Ï  C l q u e  e s  v e u  e s  p o r q u e r i a  ( r o t o  ò e r g i o  B i o n u í )

Els veïns es queixaven de la pudor des de feia mesos

Descoberts uns soterranis plens 
de merda fins a dalt
SARRIA DE TER (De la nostra Redacció).— Uns soterra
nis completament plens de merda, a causa d ’un rebenta- 
ment en un dels tubs de desguàs principals de la barriada, 
han estat descoberts en un dels blocs Delgado, a Sarrià de 
Ter.

Des de feia ja alguns mesos, 
eis vei'ns notaven que, per la zo
na dels pisos, hi rondava una 
estranya pudor que no sabien
d’on venia. Fins i tot l’encarre
gat del bar que es troba a la 
planta baixa del bloc, afirma 
que ha feia uns tres anys que 
havia denunciat unes estranyes 
pudors sense que ningú li fes 
cas. Diumenge passat, però, 
t’aigua i la merda acumulada 
en els soterranis va arribar fins 
ai límit i va començar a filtrar
se per les botigues que ocupen 
la pian ta del bloc.

Ràpidament, els vei'ns van 
apartar tot el gènere que toca
va a terra perquè no es fes mal
b é ,  i van avisar a l’Ajuntament 
de Sarrià perquè cerqués ràpi
dament una solució. Paco Me
ra, conseller de sanitat del con
sell municipal de la vila i Just 
Casero, president d’aquest con
sell, van visitar la zona i van fer 
la denúncia davant l’Ajunta
ment de Girona, perquè realit
zés les obres necessàries per 
veure què passava en aquells so
terranis amb la major rapidesa.
Es dóna la circumstància que 

no hi havia eap manera de baixar 
en aquells soterranis, estaven 
completament tapats i ningú no

podia saber les causes de la pu
dor ni de l’aigua que es filtrava
per sota de les botigues. Es va 
haver de rebentar per dos costats 
la voravia, de manera que s’arri- 
vés als soterranis i, més tard, des 
d’un garatge del bloc, es va fora
dar el sòl. En veure que els soter
ranis eren una autèntica piscina 
de merda, els bombers i el camió 
de neteja de clavegueres de l’A
juntament de Girona van iniciar 
la feina de neteja dels 1.200 me
tres cúbics de porqueria.
Tota aquesta porqueria eme

tia també uns gasos perillosos, 
per la qual cosa es va haver d’ins
tal·lar en els soterranis un extrac
tor d’aire que ara, quasi una 
setmana després, encara funcio
na contínuament.
Sembla qué tota aquesta subs

tància s’havia acumulat durant 
molts de mesos (els soterranis 
fan quatre-eents metres qua
drats) i fins i tot hi ha qui diu 
que l’acumulació es deu a un de
fecte de fabricació d’aquests bl 
blocs.
Ara haurà de ser Sanitat, que 

ja va visitar el bloc, qui haurà de 
dir quines mesures higièniques 
s’hauran de prendre per netejar 
definitivament aquests soterra
nis.

I  I s ò l  v a  h a v e r  d c  s e r  f o r a d a t ,  p e r q u è  e l s  s o t e r r a n i s  e s t a v e n  t a p a t s  ( F o t o  S c r g i o  
B i o n d i )

FIs baixos de l'edifici quan es començava a filtrar l’aigua (Foto Sergio Biondi)



BANCO
CENTRAL

su banco amigo
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SARRIÀ DE DALT

L'ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE SARRIÀ DE DALT

"TO P SECRET"

L'Associació de veïns. On aneu? 
:s  d a r  que no en teniu n i idea del 
fue esteu fent. Ara us explicaré un 
'et més que insòlit, gairebé digne de 
josar-se en un museu antropològic 
~>er excedència.

Jo  preguntaria: els veïns poden 
íssistir a les reunions que periòdica
ment mantenen els membres de l'A s
sociació de Veïns? La resposta més 
certa i assenyada em sembla que és 
’'afirmativa. És més, no està formada 
oels propis veïns aquesta Associació? 
No paguen els propis veïns per man
tenir en dansa aquesta Associació?

Ara potser us preguntareu a que 
ve tot aquest enrenou entorn de l'A s
sociació. Doncs és molt simple. Un 
veí no pot assistir a les reunions que 
tenen els membres de l'Associació de 
Veïns, almenys\ de Sarrià de Dalt. 
Aleshores el que allà dins es cou és 
del tot secret. Ultra-secret. N i vosal
tres ni jo  -a lm enys és el que ells 
creuen- no coneixem  tot el que fa 
dins d'aquestes reunions, no ens ho 
deixen saber. El motiu? Les tensions 
que hi ha en el propi si de l'Associa
ció, que no s'entenen? Que no volen 
que els veïns ho sàpiguen? Qualsevol 
diria que en treuen algun suc d 'a 
questa mamella? Es diu que no s ’en
tenen, i és veritat, perquè en la darre
ra sessió jo  m'he assabentat que la 
Junta en ple va dimitir, però que po
ca estona després van anar reflexio
nant la seva postura i van canviar 
d'opinió. No és trist això? H i ha una 
Associació de Veïns que cada cop  
que va a cagar -perquè n o - canvia 
d'opinió. Estem  ben arreglats, se
nyors veïns. Compreneu ara el perquè 
no deixen entrar n in gú a les reu
nions?

Jo , com a corresponsal de Sarrià 
de Dalt de la nova revista, vaig de
manar al secretari de l ’Associació, Sr. 
Uunell, cada quan es reunien, i em va 
contestar periòdicament cada dime
cres; aleshores en demanar-li si jo, 
com a informant de la N O V A  R EVIS 
TA, podia assistir a les reunions de 
l'Associació, va dir que ell tenia que 
consultar-ho, i que després de la pro
pera reunió ja m'informaria, i també 
em diria alguna cosa de com s'havia 
desenvolupat la reunió.

Una setmana després de la cèle
bre Junta de l'Associació vaig posar
me en contacte amb ell per veure a 
quines conclusiones havien arribat. 
De tot aquell guirigall que us he ex
p licat abans, nom és em va dir que  
passat festes es convocaria una A s
semblea de veïns per proposar la re
novació, fruit del cansament, però de 
tot allò que havia passat, res de res.

Bé, quan vaig veure que no em 
podia dir gaire res més, li vaig qües
tionar sobre la meva assistència a les 
reunions de la Junta. La seva respos
ta: "Home, mira, jo els ho vaig pre
guntar, però tots van arrufar e! nas”.

Els fets els teniu davant. Una jun
ta de l'Associació de Veïns prohibeix 
l'entrada a un inform ador, i que a 
l'ensem s és veí del poble. On hem  
arribat? N o  ho sé. Com ença a ser 
hora que les coses surtin a la llum, si 
durant tant de temps han esdevingut 
a la foscor. Una foscor que es pretén 
perpetuar. Te n'adones, veí?

PATRICI TIX IS
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SARRIÀ DE DALT

GARCIA LORCA AL 
CENTRE PARROQUIAL amb 
LA CASA DE BERNARDA 
ALBA

" L A  C A S A  DE BER NAR DA A L B A  de tot
un FEDERICO G A R C IA  L O R C A .n o  no
més una obra per a castellans nl m olt 
menys. És una obra Universal".

Recentment es va celebrar al Centre Parroquial de 
Sarrià de Dalt una obra de coneguda ressonància dins el 
món literari, el seu títol La casa de Bernarda Alba, inter
pretada pel Grup Tossenc.

No era una obra, com disortadament deien els pro
grames, per a "castellanoparlantes". Per dues raons, la 
primera, i menys important, perquè els nois que amb molt 
bona voluntat varen representar-la els va mancar la gràcia 
en la pronunciació de les paraules, i no crec que hagués 
convençut massa als anomenats "altres catalans".

Per altra banda, crec que una obra com La casa de 
Bernarda Alba, de tot un Federico García Lorca, no és 
només una obra per a castellans ni molt menys. És una 
obra universal.

El que emprenya una miqueta en aquesta mena de 
representacions és el públic, el qual no está correctament 
educat per a presenciar obres de teatre, i la poca gent 
que veritablement vol fruir-ne (penseu que en aquesta 
obra només hi havia unes setanta persones), veu truncada 
la seva pretensió per culpa de quatre petits que fan el seu 
xivarri dins la sala d'actes.

Però, en fi, sempre donaríem voltes sobre el mateix 
problema, i gairebé és una cosa que cau pel seu propi 
pes, i no l'aixeca ningú, aquesta deseducació pot arreglar
se amb un esforç personal i voluntari de superació. Però 
sembla ser que aquest petit cuc no rosega a ningú. Ales
hores pot esdevenir in sécula seculòrum.

PATRICI TIXIS

EL CRIM EN FUE EN .G R A N A D A
Se le vio, caminando entre fusiles
por una calle larga,
salir al campo frío,
aún con estrellas de ¡amadrugada
Mataron a Federico
cuando la luz asomaba.

El pelotón de verdugos 
no osó mirarle la cara.

Todos cerraron los ojos: 
rezaron: ¡ni Dios te salva!
Muerto cayó Federico 
—  sangre en la frente y plomo  

en la entraña—  

...Que fue en Granada el crimen, 
sabed — ¡pobre Granada!— , en su 

Granada...
ANTONIO MACHADO

VI ANIVERSARI DE LA 
INAUGURACIÓ DEL 
CENTRE PARROQUIAL

Els proppassats dies 10 i 11 de Novembre, el Centre 
Parroquial de Sarrià de Dalt va celebrar el seu VI Aniver
sari. Amb motiu d'aquest aniversari, la Junta del Centre 
Parroquial va organitzar unes activitats per commemorar 
el sisè any de funcionament del C.P.

Els actes previstos i que van ser portats a  terme amb 
tota rigurositat segons s'assenyalava en el programa, fo 
ren els següents:

- Cercaviles
- Fira Quitxalla
- Festival Infantil
- Cinema
- Missa per als col·laboradors difunts
- Cantada d'Havaneres
- Tablao Flamenco
De tota aquesta exposició del qge hom havia previst 

cara a la que s'ha anom enat "F esta  major del Centre 
Parroquial", a part dels actes i destinats al fruiment de la 
mainada, un dels que més van agradar al públic fou la 
Cantada d'Havaneres, sense despreciar en absolut el Ta
blao Flamenco, que també va delectar als assistents. Des 
de l'À nge l Guimerà fins a El Meu Avi, el Grup "P e ix  
Fregit" va commocionar en certa manera a tothom qui es 
congregà al Centre per sentir de prop els cants.

Cal destacar que aquesta anomenada "Festa Major 
del Centre Parroquial" va representar un esforç per a tots 
aquells que van haver de posar-hi el coll perquè això es 
portés a terme. Val a dir que to t i així el públic sarrianenc 
respongué en certa manera a l'acte, doncs qui més, qui 
menys havia col·laborat en la construcció de l'edifici que 
sis anys enrera havia començat el seu camí, i amb molts 
entrebancs, reeixides, i alts i baixos s'ha arribat ja al sisè 
any. El setè encara és per a estrenarperòalguna cosa 
estranya hauria de succeir perquè les portes del Centre 
Parroquial romanguessin closes.

El temps és el jutge, i com diu l'acudit: "Dóna temps 
al temps".

PATRICI TIXIS

La " F E S T A  M A JO R  CEN TR E PARRO
Q U IA L " va representar un esforç de tots 
aquells que van haver de posar-hi el coll.
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LA PARROQUIA INFORMA

S'ha brindat una plana de " la  Nova R evista" a la 
Parròquia perquè pugui informar periòdicament, de tots 
els esdeveniments més significatius que afaiçonen la vida 
dels creients de Sarrià de Ter.

D'entrada agràim els animadors d'aquesta revista, la 
possibilitat que ens han ofert i esperem que el to obert i 
democràtic amb el qual ha començat, es vagi consolidant, 
i esperem que aquestes pàgines esdevinguin una platafor
ma de diàleg on tothom, sense exclusió pugui dir la seva.

Posant fil a l'agulla, avui anem a informar sobre la 
reforma que s'ha fet, a la Parròquia, de la 1.8 comunió 
dels infants.

Combregar per primera vegada, és quelcom que en
cara té molta tradició en el nostre poble. Tant és així que 
en molts llocs, ha esdevingut un costum inqüestionable i 
en la majoria dels casos una rutina. Davant d'aquest fet, 
el que realm ent aclapara l'a tenc ió  de la gent, són els 
regals, els vestits llargs o curts dels infants, el dinar fami
liar. En general es dóna més im portància  a la FESTA 
D'UN DIA, que no pas a una autèntica educació en la fe.

Quan s'analitza aquest estat de coses, podem pre
guntar-nos: la primera comunió, realitzada d'aquesta for
ma té un sentit cristià seriós? Fàcilment podem arribar a 
la conclusió: No és això.

Més que la primera comunió s'hauria de parlar de la 
Iniciació dels infants a la vida cristiana. Per tant no es 
tracta d'un expedient a complir, ni d'una festa a celebrar, 
sinó d'una fet a transmetre, a desvetllar, a educar.

La fe de l'infant és una fe infantil, mancada d'auto
nomia, depenent dels grans. Això no significa que no 
sigui important o que s'hagi de menystenir. Recordem
que el que fa que una persona sigui infant és precisament

í

PER: Mn. JOSEP GISPERT
ie l  G R U P  de M A R E S  C A T E Q U IS T E S "

la manca d'autonomia, la dependència dels grans. D'aquí 
ens és fàcil entendre que la fe dels petits depen dels 
adults.

A ix í, si pels pares la fe en Jesucris t és quelcom 
important, és lògic que la vulguin desvetllar en els seus 
fills , perquè to t allò que és bo per ells no dubten a 
oferir-ho als seus petits. Això si, recordem que la fe mai 
ha d'ésser una imposició, sinó una oferta, tenint present 
que quan siguin grans, els nois i noies, ells mateixos, 
optaran lliurement per l'evangeli o seguiran altres camins.

Als pares els toca descobrir que no es tracta d'una 
festa, sinó d'un procés d'educació de la fe, d'una iniciació 
a la vida cristiana. Tota la importància es centra, doncs 
no en un acte religiós d 'u n  dia sinó en la catequesi. 
L'opció doncs és la dels pares, ells com a primers educa
dors de llurs fills, s'han de responsabilitzar de les conse
qüències d'aquesta opció. La primera comunió, avui no és 
obligatòria per a ningú, s'ha acabat el nacional-catolicis- 
me. en el qual era mal v is t no ser ca tò lic , apostòlic i 
romà. Avui es pot ser una persona digna sense ser 
creient. Avui la fe no s'imposa a ningú, peró el que té la 
gosadia de creure, de ser un pare cristià, en unes cir
cum stàncies gens fàcils  a la fe, ha de saber, que el 
demanar laprimeracomunió per al seu fill, això el compro
met.

Els pares, en aquesta catequesi, han de passar de ser 
uns simples col·laboradors a protagonistes, re-descobrint, 
re-pasant, re-iniciant-se comunitàriament a la vida de fe.

La primera comunió no és un fi en ella mateixa, sinó 
un esdeveniment dins el marc de la iniciació a la vida 
cristiana de l'infant. Recordem que al llarg de la seva 
història, l'Església s'ha servit de tres sagraments ben ca
racterístics a l'hora d'iniciar la gent a la vida de fe: el 
baptisme, la confirmació i l'eucaristia. Quan l'infant, el 
jove o l'adult ha celebrat aquests sagraments precedits 
d'una veritable catequesi, podem dir que d'alguna manera 
ja estan iniciats.

El sacerdot també hi té un paper rellevant, ha de ser 
l'animador, el coordinador, el que acompanya als pares i 
infants en aquest procés, el que els ajuda a celebrar la fe. 
Això és el que hem anat descobrint, el curs passat i el 
present una bona colla de pares.

Actualment, seguint aquesta línia, la catequesi d'Ini
ciació funciona així.

Hi ha un pla que com prèn tres anys. Un grup de 
mares cuiden d'aquesta catequesi ajudades pel capellà. 
Del primer any, són 52 infants apuntats, repartits en '9 
grups i 10 mares catequistes. Cada dissabte venen a la 
parròquia on celebren la fe, d'una forma pensada per a 
ells i després dediquem una estona a l'esplai, amb uns 
monitors que animen aquestes activitats. Els pares es 
troben una vegada cada trimestre, per a seguir d'aprop el 
procés dels seus fills.

El sagrament de la penitència i de l'Eucaristia, els 
infants els celebraran per primera vegada dins el segon 
any de catequesi.

Amb tots aquests canvis, molts podreu pensar que 
l'església, sembla que juga amb la gent, abans ens feien 
fer unes coses, ara ens en demanen unes altres. Això és 
veritat. Però també és veritat que tot canvia i que l'esglé
sia ha de canviar, si de veritat vol ser fidel a Jesucrist i als 
homes d'avui.
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L'ESPORT
NARCÍS C A S A S S A

L'EMILIN ENS PARLA 
D'HANDBOL

Hem parlat sobre l'estat actual de 
l'handbol a Sarrià i quin és el seu 
futur.

La primera q'destió que li propo
sem és que ens faci una valoració 
d'aquesta 1.“  part de la lliga . Crec, 
diu, que estem realitzant una tempo
rada discreta en quant a resultats, pe
rò esperançadora en quant a conti
nuïtat.

I sobre el futur de l'equip ens diu.
optimista de cara a un futur mig, en
tre dos i cinc anys.

També li demanem que ens expli
qui quin pla de treball porta i quines 
aspiracions té a Harg termini. La nos
tra tasca la realitzem dintre les nos
tres possibilitats, ja que els tècnics no 
disposem de massa temps. El nostre 
pla l'hem constru ït sota l'esquema 
d'una piràmide (veure esquema). La 
base la formen els nens i joves que 
s'inicien en l'esport, formantjescola. A 
partir d'aquesta i seguint uns qües
tionaris bàsics, es treballa la dinàmica 
(domini del cos, equilibri, coordinació 
de moviments, agilitat, ritme...) l'es
pai, el temps, jocs, etc. El següent 
pas és el d'anar especialitzant els nois 
i fins arribar a la nostra "élite", que 
de moment, és la 1.* Divisió Nacio
nal.

(Categories)
Les aspiracions, evidentment són 

moltes. En primer lloc, el de facilitar 
la pràctica de l'esport a tothom. En 
segon lloc aconseguir una millora fí
sica, tècnica i tàctica, que ens porti a 
ésser els capdavanters en cada cate
goria, i, com no, pujar a la Divisió 
d'Honor.

L'Emilin mira vers el futur

El tema de la cantera no hi podia 
faltar. Li preguntem quin ós el seu 
estat actual i quina política segueixen.
Crec que s'està treballant fort, mal
grat les minces possibilitats humanes, 
de temps i d'espai, i els fruits es veu
ran d'ací pocs anys. La política nostra 
és la d'obrir les portes a tothom, ja 
sigui a nivell de practicant, monitor, 
tècnic... tanmateix acceptem crítiques 
i suggerències que ens portin malde
caps, sempre per valorar i millorar la 
llavor.

L'Em ilin ens diu que la secció 
d'handbol de la U.E. Sarrià funciona 
d'una manera molt senzilla, comen
çant per les categories petites (com 
ja ens ha explicat abans) fins arribar a 
què l'esportista defensi ei nom de 
l'entitat i del poble.

També opina de l'afeccionat, del 
»oci. La gent no ós exigent, crec que 
està acostumada, últimament, a veu
re'ns entre els primers classificats, i 
veritablement no hi havia una base 
prou ampla com per a mantenir o 
millorar les classificacions obtingudes. 
Per això demano a la gent que valori 
el nostre esforç i ens comprengui.

Finalment, i com no, surten els 
problem es. El problema més greu 
amb què ens enfrontem és l'econò
mic. Del qual en deriven d'altres que 
repercuteixen sobre els esportistes i 
els tècnics. Podríem esmentar la ne
cessitat d'un Pavelló amb parquet, 
d'un gimnàs, d 'unes pistes a l'aire 
lliure, d'unes instal·lacions atlètiques.

També caldrien tècnics i m onitors 
amb coneixements, que s'entreguin 
als nens que passen per les seves 
mans.

Bé, jo demano comprensió i col- 
laboració vers tots els que formem- 
part d'aquesta tasca de l'handbol, en 
la que potser hi posem més passió 
que realitat.

Acomiadem a l'Emilin tot desit- 
jant-li sort en la seva tasca en pro de 
l'handbol a Sarrià. Gràcies.

PARLEM DE... 
PATINATGE

El passat 8 de desembre es va 
celebrar, a Girona el Campionat de 
Debutants. És necessari participar-hi 
per a poder passar d'una categoria 
inferior à  una superior.

Com a representant de la U .E. 
Sarrià hi va intervenir la Montse Bosch 
la qual ha ascendit a la categoria in
fantil amb 8 anys d'edat. Enhorabo
na.

Patinadora M O N TSE BO SCH
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L'ESPORT

RECORDANT A...

En aquesta secció d'esports recor
dem al nostra amic Quim, jugador in
fantil d'handbol i  alhora membre de 
la secció de M untanya del Club.

A  tu, Quim un record de tots els 
teus com panys de la Unió Esportiva 
Sarrià.

Abans de cloure aquesta ressenya 
d'activitats, voldríem, tots nosaltres, 
fer constar el nostre sentiment i re
cord inesborrable vers el nostre com
pany que ens ha deixat, en Joaquim 
Mir i Roca.

Feia tres anys llargs que el teníem 
per com pany de m untanya. En 
aquest temps hem caminat, compartit 
i jugat tots plegats.

Ens sembla encara, que el veiem 
asseggt entre nosaltres vora la llar del 
"Porxo", explicant-nos acudits i rient 
els acudits d'un altre.

Potser el record més viu d'ell és el 
de les acampades, els focs de camp, 
on tant hi disfrutava i ens feia riure 
amb la seva espontaneïtat.

Al nostre "Porxo" hi ha quedat 
un buit molt difícil d'omplir.

Tots nosaltres, com panys teus, 
sempre et recordarem.

Joaquim, per a tu mai un adéu. 

GRUP de MUNTANYA U.E.S.

En Quim i altres companys en una de les moltes 
sortides que ell solia fer

NOTÍCIES DE LA U.E. SARRIÀ
- Esport per a tohom! A partir del 

proper mes de gener, la U.E.S, posa
rà a disposició de to ts  aquells que 
vulguin fer esport, un monitor espor
tiu titulat. Per les inscripcions ja es

repartiran uns butlletins, per tal de 
donar-vos més informació.

- Festa Major- Tot i faltant gairebé 
un any, més o menys per la Festa

Major 1980, us avancem que sabem 
alguns dels grups musicals que vin
dran. Aquests són: l'Orquestra Selva- 
tana. Orquestra Maravella i Setson 
amb Blas.

APA, TOTS A FER ESPORT... AMB NOSALTRES

UNIÓ ESPORTIVA SARRIÀ
Sarrià de Ter, desembre 1979.

Amics i socis:

Com tots vosaltres sabeu l'U.E.S. 
es preocupa i vetlla per l'esport de 
to ta  la joven tu t de Sarrià. Però la 
U.E.S. creu també que no n 'h i ha 
prou. ja que un ampli sector de veïns 
de Sarrià igual com les persones que 
deixen de participar en les competi
cions, no troben cap possibilitat d'ac
cés a l'esport.

la U.E.S.creu també que totes les 
persones tenen el dret a l'esport i 
podríem dir un deure per a la salut 
física i espiritual del cos.

Per això la U.E.S. a primers d'any, 
vol posar en marxa una nova secció, 
la d'Educació Física per a Adults, que 
consistiria en fer els exercicis neces
saris i corresponents, uns quants dies 
a la setmana, sota la direcció d 'un 
Monitor, que s'ha ofert voluntària
ment per portar a terme aquesta acti
vitat.

Aquest curset va d irig it a to tes 
aquelles persones (homes i dones, 
nois i noies) interessades en la gim
nàstica i l'educació física i que per 
manca de voluntat o mitjans no po
deu fer-la a casa vostra.

La quota inicial que tots els inte

ressats haurien de pagar, serviria úni
ca i exclusivament per a l'adquisició 
de materials per aquest fi i aquesta 
secció. Les despeses de manteniment 
i conservació del Pavelló seran a càr
rec d'aquesta entitat.

Seria convenient abans de final de 
mes per conèixer i concretar dies i 
hores del curset ens féssiu arribar la 
vostra inscripció a la Secretaria de 
la U.E.S. C/ Major de Sarrià, 59-Sar- 
rià de Ter.
Esperem la vostra participació i col·la
boració.

EL PR ES ID E N T
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L'ESPORT

ELS RESULTATS I LA UNIÓ ESPORTIVA SARRIÀ

Resultats d 'H A N D B O L IN F A N T IL S

1.* Divisió N a cio n a FG n jp  I 1-12-79

2-12-79
U .E . Sarrià de T e r  2 0 -  Palafrugell 7 
15-12-79

M arcol A dem ar 24 - U . E. Sarrià 18 

9-12-79

U . E. Sarrià 20 - A .C . Universitari 18

U .E . Sarrià de T e r  25 -  U .E . Sarrià de D a lt4

16-12-79

Sant Fost 22 - U .E . Sarrià 18
C A D E T S

Lliga Provincial S ènior

2-12-79
C .N . Figueres 20 - U .E . Sarrià 15 

8-12-79

1-12-79

U .E . Sarrià de T e r  23 -  Figueres 7 
15-12-79

U .E . Sarrià de T e r  17 -  U .E . Sarrià de Dalt 8

U .E . Sarrià 14 - G .E .I.E .G . 9

Respecte a aquest partit cal dir que faltant 9 m. per acabar el 

partit el G .E .I.E .G . es va retirar. La sanció que els han im posat és 

la següent: 1.- Partit perdut. 2 .- Treure 'ls  dos punts. 3 .- Sanció 
econòm ica de 3.000 ptes.
16-12-79

U .E . Sarrià - Blanes

En aquestes festes de Nadal, la U n ió  Esportiva Sarrià ha orga

nitzat el prim er torneig de N A D A L -U .E .S .  " In  M e m ò ria m " Jo a q u im  
M ir i Roca 1979, per a les categories d 'A levins, Infantils i Cadets; 
s'ha aconseguit la participació de 14 equips.

Lliga Provincial Juvenils

2-12-79

C .N . Figueres 10 - U .E . Sarrià-Dalt 16 
C R E C  14 - U . E. S a rrià -Te r 21

8 -  12-79

U .E . Sarrià-Dalt 11 -G .E .I.E .G . 9.

Guanyant aquest partit i anant Ifders im batuts, l'equip de 
Sarrià és el màxim aspirant al títol.
9 -  12-79

U .E . S arrià -Ter 28 - Lloret 24 
16-12-79

U .E . Sarrià-Dalt 33 - Blanes 4 

St. Feliu 21 -  U .E . S arrià -Ter 31

Resultats de Bàsquet Fem ení

Categoria Jú n io r
1-12-79

U .E . Sarrià 8 - A .D . La Casera 125 
15-12-79

C .P . La Cellera 54 - U .E . Sarrià 74

Categoria sènior
1-12-79
U .E . Sarrià 44 - C .B . Lloret 39 
15-12-79

C .P . D om eny 48 - U .E . Sarrià 4 0

CAMPIONA T PRO V/NC/A L 
D'HANDBOL, CATEGORIES 
INFERIORS
A L E V IN S
1-12-79

U .E. Sarrià de T e r  9 -  Figueres 11 
15-12-79

U .E . Sarrià de T e r  2 0 -  U .E . Sarrià de Dalt 8
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C A D E T S  - 22 i 23 de desembre

Equips- U .E . Sarrià de Dalt, U .E .S . Sarrià de T e r  
Llagostera i Bordils

IN F A N T IL S  - 26 de desembre

Equips- U .E .S . Sarrià de Dalt, U .E .S .-T e r ,  To rras  i Jo n a m a  de 
Palafrugell i Bordils

A L E V IN S - 29 i 30 de desem bre

G ru p  " A "  - U .E . Sarrià-Dalt, Bordils, Lloret 
G ru p  " B "  - U . E. S arrià -Ter, Llagostera, Lloret

El propvinent mes de febrer donarem  més inform ació del 
desenvolupam ent d'aquests torneigs.

* L 'Equ ip  de bàsquet una afició que 
necessita de més elements femenins. 

A P A  NOIES, EN D A V A N T!



L'ESPORT

RESUM DE L'ASSEMBLEA 
DE LA UNIÓ ESPORTIVA SARRIÀ

El passat 21 de desembre va celebrar-se en el Cau de 
la Secció de Muntanya de la UES. (Can Nadal) l'Assem
blea General Ordinària de Socis, amb el següent Ordre del 
Dia:

T  Lectura acta assemblea anterior
2- Memòria social i esportiva
3- Estat de comptes
4- Propostes de la Junta Directiva.
5- Precs i preguntes.

Abans de començar el resum, cal dir que es va cele
brar al voltant d'una llar, com si ens proposéssim explicar 
els típics contes de la "vora del foc". Hi varen assistir el 
5'4% del total dels socis. Després de la lectura de l'acta 
de l'Assemblea anterior, el president va fer un resum de 
l'aspecte social i esportiu del Club.Referent al primer, va 
explicar els arranjaments dels vestuaris i de la piscina de 
Sarrià de Dalt.Va parlaralhora de la necessitat de construir 
uns vestuaris per a la secció de patinatge.

En quant a l'aspecte esportiu, va fer un breu balanç 
de totes les seccions: HandbolL'equipde Nacional, actual
ment, es troba en una situació mitjana, força tranquil·la, 
sense positius ni negatius. Tot això està motivat pels 
serveis militars i la renovació de l'equip.

Els juvenils de. la UES.-Dalt pràcticament són Cam
pions provincials, igualment que els cadets de la U.E.S.- 
Ter i amb moltes possibilitats de fer-ho els infantils.

Besquetboi-, Han avançat molt en tots els aspectes. 
Tenen moltes possibilitats de fer un 2.on lloc.

Patinatge-.Consta de 30 patinadores. Aquest any al
gunes d'elles han anat a competir a Madrid.

Tenis: Es, sense dubte, la secció més rendible; deu 
produir unes 10000 ptes. cada mes. L'objectiu seria cons- 
truir-ne 3 ó 4 més.

Muntanya Van seguint amb les seves sortides periòdi
ques. De les més importants fetes aquest any, cal esmen
tar l'escalada al Mont-Blanc.

Natació-.Competició a l'estiu. El nostre objectiu és de 
;obrir la piscina.

Seguidament, i per part del secretari, se'ns va expli- 
;ar l'actual Estat de Comptes:

Factures per pagar

Sòl del Pavelló......................................................  154.669
Plats i cendres........................................................  32625
Contribució............................................................ 4.117
Llum dos rebuts) ...................................................  124568
Cistells abatibles de bàsquet..............................  30.589
Lampisteria............................................................ 31860
Ballà-Espígul (vestuaris p isc ina ).........................  232353
Gironabús-natació................................................ 68000
P. Corominas (enllosar la piscina)......................  32271
Resta préstec 4.rt trim estre ................................  91048,50

TOTAL....................................................................  802.100'50

Total pagat:246303

Tenim en CAIXA

Compte 728 de "La C a ixa "..................................  132644
Compte 490 de "La C a ixa ".................................  9500
Llibreta n.° 315 ......................................................  83731
Llibreta "La Caixa" n.° 486-53 ............................. 5000
Banca Catalana......................................................  11000
Banc Central.............................................................  1950
Banc Bilbao .................................................. 466,97
Banc Occidental ................................................ 500

TOTAL...................................................................  244791,97

Arribem al quart punt, el punt més conflictiu, a pro
posta de la Junta va ésser la següentiaugmentar els preus 
de les quotes. Després de moltes discusions i d'haver 
analitzat els diversos problemes, els pros i contres de les 
propostes, l'Assemblea va aprovar la següent:

1. - Soci familiar:3000 ptes, abans 2400.

2. - Soci individual:2500 ptes, abans 2000

Però el soci individual que ve de soci familiar per 
arribar a l'edat de 16 anys durant aquest any pagarà 1000 
ptes, que es pot prorrogar aquesta quantitat fins els 18 
anys si s'aprova a la propera Assemblea.

3. - Jubilats:200 ptes, a l'edat dels 65 anys.
t

4 .  - La quota d'entrada per als nous socis serà de 
2000 ptes.

En l'apartat del Precs i preguntes, varen sortir diver
ses qüestions, moltes de les quals feien referència a les 
seccions, i és per això que es va acordar prendre nota 
dels problemes i trac ta r-los  a nivell de Junta de cada 
secció.

També es va demanar al President que expliqués, si 
ho sabia, el perquè no es va acceptar la proposta del Sr. 
Delegat d'Esports del Consell Municipal de Sarrià, referent 
a la coberta de la Piscina per un import de 2500000 ptes.

Va contestar dient que per a ell i per a tots els espor
tistes del poble els hagués estat un motiu de satisfacció 
però que algun senyor del Consell havia refusat aquest 
pressupost, per així poder fer altres coses de més prioritat.

L'Emilin Rodríguez com a director i portaveu de tots 
els entrenadors, delegats i jugadors de la secció de hand
bol, va demanar que es fes constar en acta el profund 
dolor i sentiment per la mort del jugador infantil, Joaquim 
Mir i Roca.

Malgrat la poca assistència, cal valorar aquesta As
semblea com a positiva ja que tothom hi va intervenir 
molt.

Es va aixecar l'Assemblea a les 12'43.

15



ASSOCIACIÓ DE VEINS DEL "PONT MAJOR"

C LU B  ESPORTIU PO N TEN C
L'entitat que respon al nom de Club Esportiu Pon- 

tenc-Sarrià, té la seva principal i gairebé única activitat en 
el futbol. Com saben els afeccionats, l'equip milita a la 

Segona Categoria Regional, portant a terme fins ara una 
regular campanya, doncs compta amb catorze punts i dos 
negatius en el seu haver. Però a les darreres jornades, 
sembla que la cosa va a més, havent arrancat algun punt 

a camp contrari.

També hi ha un equip de juvenils, quins jugadors són 
pràcticament tots del barri. De moment, podem conside

rar bastant bona la trajectòria portada fins ara, que supera 
en molt la de la temporada anterior, que va ser la primera 

en què aquest equip juvenil tornava a rutllar.

I el tercer equip és el dels alevins, conjunt nou de 

trinca d'aquesta temporada, format pels més petits de 

to ts, que corren i empaiten la pilo ta, quin pes és a 
vegades superior a les seves forces. Però és per aquí on 
es comença, i en els anys vinents s'agrairà l'esforç que es 
porta a terme ara, personalitzat en el gran treball que està 

fent en Josep M.a Camacho.

I per acabar aquesta informació, publiquem els resul

tats haguts durant el mes de desembre en les diferents 
categories, així com els partits que jugaran en el més de 

gener:

SEGONA REGIONAL - Resultats.

Desembre, dia 2 Al Pont Major: Pontenc 3 - La Pinya 1

Desembre, dia 9 A Cassà: Cassà 1 - Pontenc 1
Desembre, dia 16 Al Pont Major: Pontenc 2 - Sils 1
Desembre, dia 23 A Roses: Roses 3 - Pontenc 0
Desembre, dia 30 Al Pont Major: Pontenc - Perelada

Propers partits del mes de gener:
Dia 6 de gener: Salt - Pontenc
Dia 13 de gener: Pontenc - L'Escala (11,45 h.)

i fi

Dia 20 de gener: Pontenc - Montagut (11,45 h.)
Dia 27 de gener: La Cellera - Pontenc

JUVEN ILS  Resultats del desembre:

Dia 2: Descans
Dia 9: Pontenc 2 - Bons Aires 3 
Dia 16: Riudellots 1 - Pontenc 2 
Dia 23: Blanes 1 - Pontenc 1 

Dia 30: Pontenc - Sant Hilari

Propers partits del mes de gener:

El campionat no es refà fins el dia 20, i l'equip des

cansa el 27.

Dia 20: Vidreres - Pontenc 

Dia 27: Descans

ALEVINS Resultats del desembre:
Dia 1: Pontenc - Sarrià 
Dia 8: Salt B. 8 - Pontenc 0 
Dia 15: Pontenc - Doble Set 
Dia 22: Quart 18 - Pontenc 1 

Dia 29: Pontenc - Coma Cros

Propers partits del mes de gener:

Dia 5: Bons Aires A. - Pontenc 

Dia 12: Pontenc - Sporting 
Dia 20: Font Pólvora - Pontenc 
Dia 26: Pontenc - Maristes

Bé amics lectors. Esperem poder seguir informantvos

Bé amics lectors. Esperem poder seguir informant- 

vos en un proper número de la Revista. I encara que unt 

mica tard, us diem: Felices Festes!!

Per JO A N  PALLÀS



PONT MAJOR

ELS A U TO B U S O S  A  G IR O N A
A  finals d'Octubre d'aquest any 

que hem acabat l'empresa "Trans
ports Elòctrlcs Interurbans, S .A “ 
(TEIS A ) va augmentar en quasi un 
3 0 %  l'Import dels bitllets per anar o 
tomar de Girona, passant a valer 13, -  

ptes. el servei que fins llavors en cos
tava 10,-

Aquesta sobtada i  important puja, 
va motivar que l'Associació de Veüns 
del Pont Major es dirigís per escrit al 
Sr. D irector de la com panyia de 
transports, per tal de demanar infor
mació envers una sèrie de qüestions 
que se li plantejaven. A l cap de pocs 
dies rebíem contesta de la direcció de 
l'empresa, responent una per una les 
preguntes fetes

Com que ho hem considerat inte
ressant per a tots els usuaris i  una 
de les maneres de fer-ho arribar a 
coneixem ent de tothom  era pubii- 
cant-ho en aquest primer número de 
la nostra revista, així ho fem

Les preguntes i  llurs contestes, 
posades en el paper en forma d ’en
trevista, són en resum aquestes

—  A . V. P ont M ajort -"S u p o se m  
d'entrada que l'augment de preu del 
bitllet és autoritzat I  obeeix a unes 
explícites raons, que ignorem'.'

—  TEISA:"S'ha de tenir en compte 
que fa alguns anys que les tarifes 
dels serveis urbans estaven desfassa- 
des, perquè davant deis estudis eco
nòm ics que l'em presa presentava  
amb les seves peticions a la " Direc- 
ción General de Transportes Terres
tres”, “Junta Superior de Preciós”  i 
que també havien d'informar altres 
comissions, per raons polítiques, pas
sat ja algun temps ens trobàvem amb 
la sorpresa d'un augment molt petit 
comparat amb els augments generals 
que comporten l'explotació d ’aquest 
tipus de concessions. Això va fer que 
les tarifes que s'aplicaven fossin de 
les més baixes de Catalunya i potser 
d'Espanya, amb greu perill per a la 
continuïtat del servei. Tant és així 
que la Generalitat de Catalunya, co
neixedora de les greus dificultats de 
l'em presa per a poder fer front als 
pagament dels salaris i poder mante
nir els llocs de treball, a part de tots

els altres pagaments que suposa l'ex
plotació, prengués l'acord d'autoritzar 
l'augment de tres pessetes, amb l'au
torització de la Direcció General de 
Transports Terrestres de Catalunya” .

A .V .:-"S 'h a  mantingut desinfor- 
mada i  ben al m arge a una de les 
parts més importants:  els usuaris. Per 
què?”

TEIS A : -"Les lleis actuals dispo
sen que els preus fixats per l'Adm i
nistració són d'aplicació immediata, 
exposant al públic les tarifes aprova
des”.

A .V .: -L'augment és d'esperar que 
vingui acompanyat d'unes millores en 
el servei d'autobusos. Quines són 
exactament?"

TE IS A : - “De moment assegurem 
la continuïtat del servei en les matei
xes condicions i esperem poder millo
rar-les amb noves disposicions que la 
Generalitat estè estudiant per posar
ies en marxa a tot Catalunya, totes 
elles uniformes, a part de la conser
vació del material amb les degudes 
condicions de seguretat”.

A . V.: - "Està previst modificar ei 
trajecte de les nrtes que actualment 
cobreixen ei tram Girona-Pont Major 
Sarrià7”

TE IS A : - “Les modificacions del 
trajecte estan supeditades a les vies 
de circulació, que desgraciadament 
n'hi ha poques per escollir, però es
tem sempre disposats a escoltar qual
sevol opinió que puguin fer-nos, per 
a estudiar-la, i, de ser factible, pre
sentar-la a la Generalitat per a la seva 
aprovació".

A  V  - *S'ha plantejat l'empresa la 
possibilitat d'implantar un bitllet gra
tuït, o sensiblement reduït, per als ju 
bilats?"

TEISA: - “Referent a la concessió 
que va fer l'Ajuntament de Barcelona 
als seus jubilats per a viatjar gratuïta
ment en els vehicles de "Transports 
de Barcelona, S .A ."  creiem que això 
només poden fer-ho les empreses pú
bliques que tenen mitjans econòmics 
que les empreses privades no dispo
sen per a poder mantenir aitals pèr
dues. Creiem que el més ju st seria 
que els jubilats poguessin comptar

amb unes pensions que els permetin 
viatjar amb les mateixes condicions 
dels altres usuaris i no s'hagin d'hu
miliar amb concessions similars".

A .V.i - Es Podrien mMiorar, ja  des 
d'ara i  de forma immediata, els serveis 
a les hores punta?"

TE IS A : -"D urant les hores punta 
procurem reforçar les sortides de més 
afluència de viatgers, però la coinci
dència de les hores d'entrada a molts 
llocs de treball amb les de les esco
les, obliga a tenir de retén o a dispo
sició a persones i material parats. El 
pitjor és que fora de les hores punta 
hi ha poca gent que faci ús de l ’auto
bús i, encara que el nombre d'habi
tants al Pont Major i a Sarrià ha aug
mentat, els usuaris han baixat consi
derablement, per la utilització de mit
jans propis per als seus desplaça
ments”.

A . V.: - "Seria possible que el pri
mer servei del motí es portés a terme 
mitja hora abans?”

TE IS A : -Quan els sembli podem  
fer una sortida a les set del matí des 
dels pisos de Pont Major a Girona, 
com a prova una altra vegada, perquè 
fa un cert temps es va fer i  no va ser 
mai utilitzat el servei.

A .V .: - Per últim, podria advertir 
l'empresa ais conductors que no en
tressin amb tanta velocitat els vehi
cles dintre el garatge que h i ha ai 
Pont Major (Saiessians), i  que ha es
tat a p u n t de provocar nom brosos 
accidents amb altres cotxes, i ei que 
és pitjor, amb mainada que sol jugar 
pels indrets?"

TEIS A : - “Seran avisats els con
ductors perquè prenguin les degudes 
precaucions a l'entrada del garatge 
per evitar els accidents".

"Us donem gràcies del vostre ofe
riment i, per la nostra part, procura
rem també ser mereixedors d'aquesta 
confiança i llibertat que ens demos
treu”, foren les paraules de comiat 
del Sr. D irector de TE IS A  a qui 
agràim la seva deferència en contes
tar tots els punts exposats, no defu
gint cap tema, i  donant honradament 
la cara.

Per l ’Associació de Veïns del Pont 
Major, JO A N  PALLÀS
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C A V A L C A D A  
DELS TR E S  REIS

NIT DE REIS

Q u in a  jo ia  la  m ainada , 

q u in  d e lir i, q u in  n e g u it.

Q u a n  de tem ps l ’ha n  som n iada  

la  b la n c o r de l ’este lada  

que il·lu m in a  aq ue sta  n it.

A m b  fa n a ls  i  can te re lles , 

i  am b e l vo stre  a u rio la t, 

sense c lo u re  les p a rp e lle s  

van c e rc a n t en les estre lles  

s i els tre s  re is  ja  ha n  a rrib a t. 

Q ue fa  fre d ?

N o  e l tem en g a ire , 

p ro u  que e l fo c  d e l seu am o r, 

els h ifa  ben te b i l'a ire , 

que els h i dona v id a  a l co r.

J O A N  M A R A G A L L

Per fer realitat aquests anhels dels 
infants tan ben expressats pel poeta, i 
fe r-los gaudir, juntament amb els 
grans, en aquesta assenyalada diada, 
novament podrem comptar amb la 
presència i desfilada dels Tres Reis 
d'Orient, gràcies a les gestions fetes 
pel Patronat de Pares de Família, de 
Sarrià de Ter i l'Associació de Ve’ins 
del Pont Major.

Hem pogut saber que, si no tenen 
problemes amb el tràfec Ses Magestats 
Melcior,Gaspar i Baltasar tenen pre
vist passar pels pisos de La Rasa so
bre les sis de la tarda, per a dirigir-se 
després cap al carrer major de Sarrià,

i el Pavelló, a on hi haurà una recep
ció oficial.

Després, la reial comitiva farà via 
cap el Pont Major a quina Església 
Parroquial els serà donada la ben
vinguda, i estaran amb tots els nens i 
nenes; seguint posteriorment cap els 
pisos i acomiadant-se als Salessians, 

després d'haver l travessat la brillant 
cavalcada tots els nostres indrets.

Ja ho sabeu, doncs: 'El dia 5 de 
gener, quan es faci fosc, tothom a 
esperar els Tres Reis de l'O rient;
aquells que porten coses per a tota la 
gent!!

MISCEL·LÀNIA
26 DE DESEMBRE 1979- St. Esteve- Es 

celebra el III Aniversari de l'Associació de 
Ve'ins de Sarrià de Ter. A  les 10 tingué lloc 
una concentració de nens i nenes per Tar
ranjament de les pintures murals.

A les dotze del migdia, a la Placeta, va 
haver-hi Ballada de Sardanes, amb aperitiu i 
porrons de vi.

A la tarda s'esdevingué un interessant 
partit de futbol entre els membres del Sec
tor Rasa i el Casc Antic, s’arribà al resultat 
de 5-6 repectivament. Cal remarcar que la 
figura més destacada de tan disputat en
contre fou l'internacional Regidor Delegat, 
en J U S T  CASERO, que s'apuntà dos “tan- 
tos"  a favors del Casc Antic. És un bon 
futbolista!

LA N A C IO N A L II continua essent un 
punt negre pels habitants de Sarrià i per la 
gent que contínuament s’atrafega en aques
ta horripilant autovia. Esperem que els a- 
cords NADAL-SUAREZ, esdevinguin quel
com més que contacte rialles i de protocol. 
Perilla la vida dels artistes.

• • •

Esperem també que s'arribi a un acord 
entre la redacció de la Nova Revista i els 
companys del Pla de . / 'Horta.

• • •

La Revista tindrà uns espais oberts per 
tai que tothom pugui dir la seva. L ’espai

serà Cartes a ta Redacció. Es publicaran les 
cartes que arribin signades i amb el número 
del D.N.I. a la Redacció, i mirarem de pu- 
blicar-les totes. Aquestes les podeu trametre 
al Carrer Major, 73 1.er-1. ‘  Sarrià de Ter.

LA DISTR IBUCIÓ  D E  LA REVISTA ÉS 
GRATUÏTA PER ALS SOCIS DE LES DIFE
RENTS ENTITATS. AQUESTES S'ENCAR
REGARAN DE LA DISTRIBUCIÓ. La revista 
també la trobareu a l'Estanc de Sarrià, a la 
Llibreria VAQUER, al Centre Parroquial de 
Sarrià de Datt i als Locals de l’Associació 
de Veins. El proper número sortirà a finals 
de FEBRER.

Estem esperant poder-vos oferir el 
títol de la Nova Revista, amb la qual 
cosa us convidem a participar-hi. Els 
membres de la Redacció us dema
nem ens feu arribar el títol o el nom 
que creieu més adient per la revis-

ta. La Redacció us proposa els se
güents:

XARXA, TICIS, CARRILET, Nova 
Revista d’Informació Local.
Vosaltres feu-nos arribar el títol que

us sembli; no ha d'ésser cap, d’aquests 
necessàriament.

Podeu trametre'ns la vostra res
posta per correu. Agrairem de debó 
la vostra participació. Gràcies.

Un delinqüent els envestí a l'autovia de Sarrià

Municipal mort i guàrdia 
ferit en ser atropellats
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Alimentació Nadal

“Can llucieta”

Fruites
Queviures
Carns
Embotits
Congelats

...els ofereix les seves
seccions

C/ Major 111 Sarrià de Ter - GIRONA -

Tel. 20.73.60



Som part 
de la

Cultura Catalana
► lj-*v

El 1904, any del naixement de 
"la Caixa", Prat de la Riba, un dels 
seus fundadors, publicà la seva 
obra «La Nacionalitat Catalana».

Anys més tard , Pompeu Fabra, 
conseller de "la Caixa", donava 
a "conèixer el seu «Diccionari 
General de la Llengua Catalana».

Avui, les aportacions de "la Caixa" 
assoleixen un extens camp que va 
des de la L iteratura al Teatre, 
passant per la Pintura, la Música, 
la Fotografia, etc.

Amb legítim orgull podem dir que 
cap mena d'expressió cultural 
deL poble català ens és aliena. 
Perquè som part d 'aquesta mateixa 
cultura. La catalana. La nostra.

QAiXA D€ P€N5iONS ” la Caixa”


